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DATUM 6-2-2017 

AAN Provinciale Staten 

VAN Hans Kraaij 

DOORKIESNUMMER 2641 

ONDERWERP Voortgang moties en toezeggingen energietransitie 

 

Inleiding 
Op de termijnagenda staat een aantal moties en toezeggingen die betrekking hebben op de Energietransitie. Dit 

memo is een voortgangsrapportage van deze moties en toezeggingen voor zover ze betrekking hebben op de 

portefeuille van Pim van den Berg. Voor elke motie en toezegging wordt een voorstel gedaan om deze aan te 

houden of als uitgevoerd te beschouwen en van de termijnagenda te halen.   

Moties 

Motie 119 “Leren voor Windenergie met draagvlak” (7-12-2015) 

Bijeenkomst met gemeenten, handreiking, helpen bij verwerven draagvlak 

De bijeenkomst met gemeenten heeft op 20 januari 2017 plaatsgevonden. Tijdens deze bijeenkomst hebben 

diverse gemeenten aangegeven plannen te hebben om met hun inwoners een dialoog te starten over 

windmolens. Gemeenten doen dit graag zelf; een regierol van de provincie wordt niet gewaardeerd. In 

vervolggesprekken zal onderzocht worden welke rol de provincie moet spelen bij windmolens die dicht bij 

gemeentegrenzen staan en windmolens in verschillende gemeenten die elkaar negatief kunnen beïnvloeden. 

De ervaringen van Houten (onderzoek Universiteit Utrecht) zijn gedeeld met diverse gemeenten. Er blijkt naast de 

reeds beschikbare handreikingen van de koepelorganisatie windenergie NWEA, het bewonersplatform NLVOW 

en het RVO geen behoefte aan een specifieke Utrechtse handreiking. Voor de noodzaak van een IPO-

handreiking wordt verwezen naar de toezegging een gedragscode voor windenergieprojecten. De 

publieksparticipatie rond windmolenprojecten wordt door ons op de voet gevolgd. 

 Motie uitgevoerd 

Motie 45 “Duurzame geluidschermen” (4-7-2016) 

Met Woerden over duurzame energie op geluidswal A12 en nagaan wat PU bij kan dragen aan absorberen 

fijnstof en opwekken energie bij geluidsschermen 

Wij hebben een marktverkenning uitgevoerd naar de mogelijkheden van het verduurzamen van geluidschermen.  

Op het gebied van afvangen van fijn stof zijn verschillende innovaties op de markt. Schermen van kokosvezel, 

begroeit met of bestaande uit bamboe, of een ‘groen scherm’ begroeit met klimop vangen allemaal, in 

verschillende mate, fijn stof af. Wij constateren hierbij grote verschillen in kosten van aanleg en mate van 

onderhoud. Ook kan het enkele jaren duren voor het effect maximaal is, omdat de begroeiing nog tot wasdom 

moet komen.  

Ook bestaat de mogelijkheid de opwekking van duurzame energie te integreren met geluidschermen. Momenteel 

komt dit nog neer op het gebruik van zonne-energie. Verschillende marktpartijen presenteren geluidschermen 

waar zonnepanelen in of op zijn geplaatst. De nabijheid van een netaansluiting bij het scherm is in dit geval van 

belang omdat de opgewekte energie aan het net wordt geleverd.   

De provincie Utrecht plaatst weinig geluidschermen. Ons beleid is zoveel mogelijk bronmaatregelen te treffen, wat 

neerkomt op geluidreducerend asfalt. Geluidschermen langs provinciale wegen stuiten vaak op bezwaren van 

financiële, verkeerskundige of landschappelijke aard. In het algemeen geldt dat toepassen van innovaties bij 

geluidschermen om maatwerk vraagt. Niet elke innovatie is op elke locatie te gebruiken of efficiënt.  



 
 
 
 

 
 

  

Bij aanleg van nieuwe geluidschermen zal per locatie onderzocht worden wat de mogelijkheden zijn voor 

absorberen van fijn stof en/of productie van duurzame energie. Hierover zult u in de gebruikelijke statenbrieven 

over de betreffende projecten worden geïnformeerd. Binnenkort start de aanbesteding voor het plaatsen van een 

geluidscherm langs de N210 (IJsselstein). Het opwekken van zonne-energie en/of het afvangen van fijn stof zal in 

de aanbesteding van dit geluidscherm aandacht krijgen. 

Voor de voortgang van duurzame energie op de geluidwal A12 wordt verwezen naar het memo van 6-2-2017 

over de voortgang van de aanleg van de geluidwal Veldhuizen (moties 60 en 25). 

 Motie uitgevoerd (zodra de beloofde info uit memo over voortgang van de aanleg van de geluidwal 

Veldhuizen is verstrekt aan PS). 

Motie 48 “Realisatieplan Zero Emissie Busvervoer” (4-7-2016) 

Realisatieplan opstellen en kansen benutten als die zich voor doen 

Op 3 oktober 2016 is het Realisatieplan Zero Emissie OV provincie Utrecht in de Commissie MME besproken. De 

kansen die zich in 2016 voordeden zijn benut om een stap te zetten richting zero emissie openbaar vervoer in 

2028: 

 In de zomer van 2016 is besloten over de aanschaf van 10 elektrische bussen op stadslijn 1 binnen de        

U-OV-concessie medio 2017. 

 De nieuwe vervoerder Syntus (streekconcessie) heeft aangeboden om in de tweede helft van 2017 met twee 

elektrische bussen (12 meter) in Amersfoort en twee elektrische buurtbussen te gaan rijden. 

Eerstvolgende kans om te benutten is de aanstaande vervanging van 142 Euro 5 EEV bussen eind 2019. In het 

realisatieplan Zero Emissie Busvervoer is aangegeven welke stappen nog genomen moeten worden om 

uiteindelijk over deze vervanging te besluiten. 

 Motie uitgevoerd 

Motie 55 “Eerlijk over zonnepanelen” (4-7-2016) 

Bij voorlichting wijzen op aflopen bruteringsregeling in 2020 

Op de provincie-website is de volgende tekst opgenomen. “Het regionale energiefonds is aanvullend op nationale 

(en soms lokale) subsidies voor duurzame energie en energiebesparing. Het rendement van de maatschappelijke 

investeringen in duurzame energie is nu nog afhankelijk van deze subsidies en ook van de salderingsregeling 

(c.q. belastingvrijstelling) voor groene stroom die wordt teruggeleverd aan het net. De provincie zal lobbyen om 

het effect van de salderingsregeling ook na 2017 in stand te houden.” 

 Motie uitgevoerd 

Motie 96 “Pauzelandschap Rijnenburg met ambities energietransitie” (12-12-2016) 

Productieve en meedenkende rol vervullen om zowel ruimtelijk als anderszins de voortgekomen ambities 

voor energietransitie uit het stadsgesprek waar te kunnen maken. 

Wij maken onderdeel uit van de overleggroep, onder regie van de gemeente Utrecht, over duurzame energie 

ambities voor Rijnenburg en de voorbereiding van het stadsgesprek hierover. De intentie is te komen tot een 

invulling van de polder voor de productie van duurzame energie. Via de Ruimtelijke Agenda hebben wij 

afgesproken indien nodig en mogelijk ons ruimtelijk kader hierop in te richten. Conform paragraaf 4.2.3 van de 

PRS (Herijking 2016) kan dat betekenen dat een herziening van de PRS nodig is.  

Welke rollen en acties nodig zullen zijn, zal na het stadsgesprek met de gemeente worden afgesproken. 

 Motie aanhouden tot juni 2017 

 

  



 
 
 
 

 
 

Toezeggingen 

Gedragscode windprojecten (29-9-2014) 

GS zeggen toe binnen IPO tot een gedragscode te komen die recht doet aan belangengroeperingen zoals 

NLVOW 

Er is in 2014 toegezegd dat we ons in het IPO hard zullen maken voor een gedragscode welke recht doet aan 

belangen NLVOW. Dat heeft niet tot een IPO-gedragscode geleid omdat hiervoor geen draagvlak was. De 

NLVOW heeft inmiddels haar eigen gedragscode opgesteld en is niet bereid gevonden om ook een gedragscode 

samen met IPO op te stellen. Greenpeace, Milieudefensie, NWEA, Natuur & Milieu, de Natuur- en 

Milieufederaties en ODE Decentraal hebben gezamenlijk de Gedragscode Acceptatie & Participatie Windenergie 

op Land ondertekend. Intentie van deze gedragscode is om de acceptatie van windenergie te versterken door 

eenduidige afspraken over hoe de omgeving moet worden betrokken bij plannen voor nieuwe windmolens en 

windparken. Deze gedragscode is in december 2016 geactualiseerd. Noch IPO, noch NLVOW hebben de code 

ondertekend. Het IPO onderschrijft wel de NWEA-code.  

Er zijn nu dus twee gedragscodes. Een derde IPO-gedragscode zal weinig toegevoegde waarde hebben. Het IPO 

heeft wel een actieplan opgesteld ter uitvoering van de SWOL (structuurvisie wind op land), waarin staat hoe te 

komen tot voldoende windenergieprojecten. Het betrekken van inwoners is meegenomen in dit actieplan. 

 Toezegging uitgevoerd. 

 

Toepassing warmtekaarten (29-8-2016) 

De warmtekaart zal worden meegenomen in gesprekken met externen 

De warmtekaarten, met daarop het potentieel voor benutting van duurzame (rest)warmte, zijn publiekelijk 

openbaar gemaakt in de webkaart van de provincie. De kaarten kunnen zodoende door iedereen worden gebruikt 

bij het ontwikkelen van aardgasvrije wijken. In Woerden is de eerste case study gestart naar de mogelijkheden 

van (rest)warmtebenutting. Het Planbureau voor de Leefomgeving (PBL) heeft aangeven de kaarten te willen 

gebruiken als input voor warmtemodel dat ze ook op gemeentelijk niveau willen inzetten. 

 Toezegging uitgevoerd. 

 

CO2-certificeringen in bestekeisen(29-8-2016) 

GS zullen nagaan in hoeverre CO2 certificeringen in de bestekeisen van de PU staan 

In zes van de zeven aanbestedingen voor reconstructie- of onderhoudswerkzaamheden van (vaar)wegen in 2016 

zijn duurzaamheidseisen of wensen meegenomen: 

 In vier bestekken is de score op de CO2-prestatieladder opgenomen als gunningscriterium.  

 In het prestatiecontract voor dagelijks onderhoud wegen, bermen en watergangen is vergisting van bermgras 

op het hoogste duurzaamheidsniveau als eis opgenomen. 

 Bij de reconstructie Hertekop/Schutterhoeflaan is als eis opgenomen dat het project minimaal moet voldoen 

aan niveau 1 en bij voorkeur niveau 2 of 3 op alle thema’s van het Ambitieweb uit de Aanpak Duurzaam 

GWW. 

Het verbeteren van de beschoeiingen van de Eem is gegund op basis van de laagste prijs.  

 Toezegging uitgevoerd. 

Handhaving (29-8-2016) 

Met gedeputeerde Pennarts zal worden overlegd over handhaving van energie-eisen aan bedrijven die via 

de RUD Utrecht en OdrU onder ons bevoegd gezag vallen 

De gemeenten en provincie hebben van het Rijk budget gekregen om de zogenaamde EED-richtlijn te 

handhaven. Deze taak wordt binnen onze provincie uitgevoerd door de RUD Utrecht, Omgevingsdienst 

Noordzeekanaalgebied, de ODRU en een aantal gemeenten die deze taak niet bij een omgevingsdienst hebben 

belegd. De EED-richtlijn houdt in dat een groot aantal bedrijven energieplannen op moet stellen. Deze 

energieplannen vormen een goede basis voor effectieve toezicht en handhaving op energiemaatregelen. 

Daarnaast zal ook gehandhaafd worden op de verplichte energiebesparingsmaatregelen vanuit de Wet 

Milieubeheer. Over de voortgang van de handhaving zal door gedeputeerde Pennarts gerapporteerd worden, 

middels de voortgangsrapportages over het uitvoeringsprogramma VTH 2017 (JUP 2017). 

 Toezegging uitgevoerd. 

http://nwea.nl/images/PDFs/20161215-Gedragscode-Acceptatie--Participatie-Windenergie-op-Land.pdf
http://nwea.nl/images/PDFs/20161215-Gedragscode-Acceptatie--Participatie-Windenergie-op-Land.pdf


 
 
 
 

 
 

Gemeentelijke energiedoelstellingen (29-8-2016) 

GS zullen nagaan of inventarisatie van gemeentelijke energiedoelstellingen mogelijk is 

Vrijwel alle gemeenten hebben inmiddels een doelstelling om energie- of klimaatneutraal te zijn in 2025, 2030 of 

soms later. Niet alle gemeenten hebben een sluitend plan om deze doelstelling te realiseren. De aanpak van 

gemeenten is ook heel verschillend. We kunnen heel veel monitoren (doelstellingen, plannen en acties), maar dat 

heeft alleen zin als we er ook op willen sturen. Tijdens de bespreking van de energieagenda in PS heeft de 

gedeputeerde aangegeven dat de inzet op de energietransitie een eigenstandige verantwoordelijkheid is van 

gemeenten. Wij ondersteunen de gemeenten met concrete plannen voor opschaling van de energietransitie via 

de instrumenten die wij tot onze beschikking hebben. 

 Toezegging uitgevoerd. 

 

Toezicht en advies aan bedrijven (29-8-2016) 

GS zullen verduidelijken wat de provincie, en aan de provincie gelieerde organisaties zoals de OMU en de 

RUD Utrecht, doen als het gaat om toezicht op en advies aan bedrijven 

Op dit moment ligt de prioriteit bij (1) het leggen van een goede basis voor toezicht (via handhaving verplichte 

maatregelen/EED, zie toezegging over handhaving) (2) het toezicht op benutting van de vergunde capaciteit voor 

warmte/koude-opslag) en (3) het mobiliseren van het netwerk dat urgentie moet kweken bij ondernemingen zodat 

er een vraag ontstaat naar advisering voor energiebesparing. Bij het laatste punt werken ODRU en RUD Utrecht 

samen aan branchegerichte projecten met betrekking tot energiebesparing. Eén van de acties was de 

bijeenkomst van 6 oktober 2016 in het provinciehuis over duurzame kantoren. Op dit moment is het draagvlak 

voor maatregelen in kantoren beperkt tot de first movers. Voor EBU is het in 2017 een prioriteit om hier 

verandering in te brengen door het organiseren van meer bijeenkomsten en het presenteren van goede 

voorbeelden.  

 Toezegging uitgevoerd. 

 

  
  



 
 
 
 

 
 

BIJLAGE 1: MOTIE 11 

 



 
 
 
 

 
 

BIJLAGE 2: MOTIE 45 

 

  



 
 
 
 

 
 

BIJLAGE 3: MOTIE 48 

 

  



 
 
 
 

 
 

BIJLAGE 4: MOTIE 55 

 

   



 
 
 
 

 
 

BIJLAGE 5: MOTIE 96 

 

 




